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PROTOKÓŁ Nr  7/2018 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 10 stycznia 2018 roku, godz.8.30 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Waldemar Trelka    - Starosta Radomski  
2. Roman Frąk  - Wicestarosta Radomski  
3. Zbigniew Dziubasik - Członek Zarządu 
4. Krzysztof Kozera    - Członek Zarządu 
5. Zdzisław Mroczkowski   -  Członek Zarządu 
 
Oraz 
Joanna Wontorska      – Skarbnik Powiatu 
Renata Mazur              – Sekretarz Powiatu 
 (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu), 
 
 

Starosta Radomski Waldemar Trelka  powitał członków Zarządu. Poprosił o zdjęcie pkt. 3 z 
porządku obrad i odłożenie go na następne posiedzenie Zarządu Powiatu. 
 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołów Nr 3/2018, Nr 5/2018 i Nr 6/2018 z posiedzeń Zarządu. 
 
3. Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 Powiatowego Urzędu Pracy w sprawie zaopiniowania 

zmian w Regulaminie Organizacyjnym Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu poprzez 
wyrażenie zgody na utworzenie Referatu Zatrudnienie Cudzoziemców w strukturze 
Centrum Aktywizacji Zawodowej. 

 
4. Rozpatrzenie wniosku Nr  1 /2019 Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w sprawie przedłożenia „Programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Radomskiego na lata 2018-2021 z perspektywą do roku 2025” wraz z „Prognozą 
Oddziaływania na Środowisko na lata 2018-2021 z perspektywą do roku 2025”. 

 
5. Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w zakresie 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie w roku 2019. 

 
6. Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2019 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w zakresie 
wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej w latach 2019-2022. 

 
7. Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

powierzenia Miastu  i Gminie Iłża zadań w zakresie kultury w 2019 roku. 
 
8. Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2019 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

powierzenia Miastu Pionki zadań w zakresie kultury w 2019 roku . 
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9. Rozpatrzenie wniosku Nr 3/2019 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

powierzenia Gminie Wierzbica zadania w zakresie kultury w 2019 roku. 
 
10. Rozpatrzenie wniosku Nr 4/2019 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

powierzenia Gminie Przytyk zadania w zakresie kultury w 2019 roku. 
 
11. Rozpatrzenie wniosku Nr 5/2019 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

powierzenia Gminie Miasta Radom zadania w zakresie prowadzenia powiatowej 
biblioteki publicznej w 2019 roku. 

 
12. Rozpatrzenie wniosku Nr 6/2019 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

powierzenia Gminie Jedlińsk zadania w zakresie kultury w 2019 roku. 
 
13. Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 Audytora wewnętrznego w sprawie  informacji na temat 

realizacji Planu kontroli nad organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami 
zastępczymi oraz placówkami opiekuńczo- wychowawczymi. 

 
14. Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2019 Audytora wewnętrznego w sprawie  wydania 

upoważnienia do sprawowania kontroli nad organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, 
rodzinami zastępczymi oraz placówkami opiekuńczo-wychowawczymi oraz 
zatwierdzenie planu kontroli nad organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami 
zastępczymi oraz placówkami opiekuńczo-wychowawczymi w 2019 roku. 

 
15. Rozpatrzenie wniosku Nr 3/2019 Audytora wewnętrznego w sprawie  upoważnienia do 

udziału w kontroli rodzin zastępczych dla osób posiadających specjalistyczna wiedzę z 
przedmiotu kontroli: Pani Renaty Matejek i Pani Anny Gadaszewskiej. 

 
16. Podjęcie uchwały Zarząd Powiatu w sprawie upoważnienia kierowników 

samorządowych     jednostek budżetowych powiatu do zaciągania zobowiązań. 
 
17. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie ustalenia planu finansowego zadań z 

zakresu administracji rządowej na 2019 rok. 
 
18. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie przekazania ostatecznych kwot dochodów 

i wydatków podległym jednostkom powiatu radomskiego na 2019 rok. 
 
19. Sprawy różne. 

 
- pismo OR.0124.16.2018 Burmistrza Iłży, który zwraca się z prośbą o udostępnienie MODN 
działki  przy ul. Jakubowskiego z przeznaczeniem na Urząd Miejski w Iłży.  
 
Porządek obrad  bez pkt. 3 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przed rozpoczęciem obrad Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski zwrócił się 
z prośbą o to, aby dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przygotował analizę zatrudnienia i 
bezrobocia zaczynając od 1999 roku  kiedy to powstały Powiatowe Urzędy Pracy do chwili 
obecnej. 
 



3 
 

 

Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że w marcu na sesji Rady Powiatu, będzie 
stawało sprawozdanie z Powiatowego Urzędu Pracy za poprzedni rok. To dobry moment by 
również na ten moment, dyrektor przygotował taką informację. 

Zarządu Powiatu podjął decyzję, aby dyrektor PUP  przygotował na posiedzenie Zarządu 
Powiatu informację dotyczącą stanu zatrudnienia i stanu bezrobocia w poszczególnych latach, 
zaczynając od 1999 roku do roku bieżącego w Powiatowym Urzędzie Pracy w Radomiu.  

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Przyjęcie protokołów Nr 3/2018, Nr 
5/2018 i Nr 6/2018 z posiedzeń Zarządu. 
 
Protokoły poprzednich posiedzeń Zarządu Nr 3/2018, Nr 5/2019 i Nr 6/2018 zostały przyjęte 
jednogłośnie bez uwag.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 
Powiatowego Urzędu Pracy w sprawie zaopiniowania zmian w Regulaminie Organizacyjnym 
Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu poprzez wyrażenie zgody na utworzenie Referatu 
Zatrudnienie Cudzoziemców w strukturze Centrum Aktywizacji Zawodowej. 
 
Wniosek zdjęty z porządku obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr  1 /2019 
Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w sprawie 
przedłożenia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Radomskiego na lata 2018-2021 
z perspektywą do roku 2025” wraz z „Prognozą Oddziaływania na Środowisko na lata 2018-
2021 z perspektywą do roku 2025”. 
 
Wniosek dotyczył ’Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Radomskiego na lata 2018-
2021 z perspektywą do roku 2025” wraz z ‘Prognozą Oddziaływania na Środowisko na lata 
2018-2021 z perspektywą do roku 2025”. Uregulowania prawne obligują powiat do 
opracowania takiego materiału, którego celem jest określenie polityki ochrony środowiska w 
regionie, przy założeniu harmonijnego i zrównoważonego rozwoju. 
 
Skarbnik Powiatu dodała, że przedłożony program był omawiany i  prezentowany na Komisji 
Rozwoju Powiatu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przez osobę przygotowującą z firmy 
zewnętrznej.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Murawski powiedział, że były uwagi do tego programu, 
które zostały uzupełnione. 
  
Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował przedłożony program, jednogłośnie przyjął projekt 
uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Radomskiego i skierował go pod obrady Rady Powiatu. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert 
na realizację zadań publicznych w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie w roku 
2019. 
 
Wniosek dotyczył rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w 
zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie w 2019 roku. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że wpłynęły dwie oferty spełniające  
warunki i kryteria ogłoszonego konkursu, od instytucji, które do tej pory realizowały te zadania. 
Stowarzyszenie na rzecz wspierania Rodzin ‘Nowe perspektywy”  na realizację programu 
służącego działaniom profilaktycznym – kwota dotacji 6.000,00 zł i Parafia Rzymskokatolicka. 
p.w. św. Stanisława biskupa i męczennika z siedzibą w Wierzbicy na promowanie zdrowego 
stylu życia wolnego od alkoholu i narkomanii –wnioskowana kwota dotacji 15.000,00 zł. Po 
przeanalizowaniu złożonych ofert Komisja wnioskuje o przyznanie wsparcia finansowego w/w 
instytucjom. 
 
Pytań i uwag nie było. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 22/2019 w sprawie rozstrzygnięcia 
otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w zakresie przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie w roku 2019. Stanowi ona załącznik Nr 2 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2019 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert 
na realizację zadań publicznych w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej w 
latach 2019-2022. 
 
 
Wniosek dotyczył również rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań 
publicznych w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej w latach 2019-2022. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że wpłynęły trzy ofert na w/w zadanie 
przez Caritas Diecezji Radomskiej- 3.428 zł kwota na jedno dziecko , Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci Oddział Powiatowy Starostwa Radom – wnioskowana kwota dotacji  198.000,00 zł  i 
Stowarzyszenie na rzecz wspierania Rodzin ‘Nowe perspektywy” – wnioskowana kwota  
dotacji 20.000,00 zł. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik dodał, że Zespół Konkursowy pozytywnie 
zaopiniował złożone oferty. 
 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 23/2019 w sprawie rozstrzygnięcia 
otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w zakresie wspierania rodziny 
i systemu pieczy zastępczej w latach 2019-2022. Stanowi ona załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie powierzenia Miastu  i Gminie Iłża zadań w 
zakresie kultury w 2019 roku. 
 



5 
 

Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że 
wniosek dotyczy powierzenia zadań w zakresie kultury Miastu i Gminie Iłża. Dodał, że kwoty, 
które są przypisane do zadania, są uzgodnione z panem Starostą oraz kierowali się pewną 
tradycją. W ślad za tym zostaną później zawarte porozumienia z poszczególnymi jednostkami 
administracji. Dla Iłży jest to kwota 23.622,00 zł na 8 zadań. Z tym, że to nie jest całkowita 
kwota jaką Iłża dostanie, ponieważ druga część będzie rozpatrywana na komisji gdzie 
organizacje pozarządowe się zwracają i kwota ta na pewno ulegnie zwiększeniu. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka dodał, że oczekiwania na piśmie były dużo większe. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że to są kwoty, które wynikają z uchwały 
budżetowej. 
 
Po krótkiej dyskusji  Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w 
sprawie powierzenia Miastu i Gminie Iłża zadań w zakresie kultury w 2019 roku i skierował 
go pod obrady Rady Powiatu. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2019 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Pionki zadań w 
zakresie kultury w 2019 roku . 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że 
kolejny wniosek dotyczy powierzenia 12  zadań w zakresie kultury Miastu Pionki na łączną 
kwotę 36.500,00 zł. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w 
sprawie powierzenia Miastu Pionki zadań w zakresie kultury w 2019 roku i skierował go pod 
obrady Rady Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 3/2019 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Wierzbica zadania w 
zakresie kultury w 2019 roku. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że 
kolejny wniosek dotyczy powierzenia Gminie Wierzbica ‘Przegląd Dorobku Artystycznego 
Mieszkańców Powiatu”, na która przeznacza się 6.000,00 zł.  Przez wiele lat ten przegląd 
odbywał się w Iłży, w ubiegłym roku postanowiono to zmienić w imprezę przechodnią. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik powiedział, że to bardzo szeroki zakres jeśli chodzi o 
ten przegląd. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk  powiedział, że to jest 
synteza tego wszystkiego co się dzieje, całokształt twórczości artystycznej mieszkańców 
powiatu radomskiego, a więc różne formy twórczości. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik zapytał, czy wcześniej są jakieś nominacje do tego 
przeglądu?. 
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Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk odpowiedział, że to 
się dzieje na zasadzie zaproszeń. 
 
Członek Zarządu Zbigniew Dziubasik powiedział, że rozumie iż  Wierzbica musi sporo 
dołożyć do tej imprezy?. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk odpowiedział, że i 
tak dokłada. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że chodzi o to, aby było kilka imprez tzw. 
„przechodnich” nie tylko dożynki, ale kilka imprez, w które chcieliby zaangażować gminy. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk dodał, że inne niż 
Pionki czy Iłża, bo spotykają się z takim zarzutem. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że trzeba się również zastanowić nad 
dużymi imprezami co do formuły, zakresu i co do ilości finansowania. 
 
Członek Zarządu Krzysztof Kozera powiedział, że nie można się dać zwariować, bo kiedyś 
Burmistrz Pionek zaproponował, aby ‘Dni Leśmianowskie” przenieść do Pionek. Dlatego 
uczula na takie sugestie, bo niektórzy nowi włodarze Gmin mogą mieć różne pomysły. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że jest 
pewna właściwość pewnego miejsca i jest też zdrowy rozsądek, który trzeba włączyć. 
 
Członek Zarządu Zdzisław Mroczkowski zapytał, czy Gmina Skaryszew też była 
zainteresowana i czy prowadzono rozmowy odnośnie imprez i współfinansowania ich z 
powiatem?. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk odpowiedział, że 
odbywają się tam imprezy, na które dostają środki. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk powiedział, że powinniśmy wspierać inicjatywy 
lokalne i jeżeli jest zespół , który chce promować kulturę swojej okolicy czy wsi to podstawową 
wolą jest udzielenie dofinansowania i dbania o to przez samorząd gminny. Imprezy 
organizowane przez powiat radomski rzeczywiście powinny mieć charakter powiatowy i żeby 
miały taki charakter to szereg imprez powinno być przechodnich. Dodał, że nie krępują 
inicjatyw działalności kulturalnej i zwiększają dofinansowanie o 100% i szeroko wychodzą do 
wszystkich Gmin , że są w stanie dofinansować dobre imprezy kulturalne. Jeżeli tego nie zrobią 
to pojawianie się kolejnych wniosków spowoduje, że poruszając się w tej samej kwocie 
finansów zejdzie to do marginesu tzn. udział powiatu będzie wtedy symboliczny. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że 
dlatego też w tym roku, kilka imprez nie zostało dofinansowanych z całą świadomością. Dodał, 
że są zobligowani ustawą mówiąca o tym, że dofinansowują imprezy, które mają zasięg, zakres 
szerszy i dlatego koncentrują się na imprezach, które mają charakter międzygminny. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że oni powierzają do realizacji te zadania 
w zakresie kultury, czyli , że mogli by je zrealizować, ale nie realizują je sami tylko zlecają je 
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Gminie, dlatego są to uchwały merytoryczne o powierzeniu, bo środki są w budżecie, które 
określają kwoty ogólne. Oprócz tego Wydział Promocji ma duży budżet promocyjny, z którego 
dofinansowuje imprezy gdzie płacą faktury jak np. Ścięcie Śmierci w Jedlińsku. Powiedziała, 
że muszą realizować swoje zdania w zakresie kultury, a nie realizują ich sami tylko powierzają 
Gminie dając na ten cel środki bo tak przewiduje ustawa o samorządzie terytorialnym, że jeżeli 
powierzają komuś realizację  zadania  to muszą iść za tym środki czyli dotacje z których gminy 
muszą się rozliczyć. 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Wierzbica zadania w zakresie kultury w 2019 roku i 
skierował go pod obrady Rady Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 4/2019 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Przytyk zadania w 
zakresie kultury w 2019 roku. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że 
następny wniosek również dotyczy powierzenia zadania tym razem  Gminie Przytyk na 
organizację XX Ogólnopolskich Targów Papryki 2019, na które przeznacza się 52.000,00 zł. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk powiedział, że jeśli chodzi o te Targi Papryki to wcale 
nie są żadne targi papryki i trzeba to powiedzieć. To jest impreza związana z promocją Gminy 
i Powiatu. Obecnie jest 4,5 stoisk z papryką , kiedyś było ich 20. Nasuwa się pytanie do 
Zarządu, czy nadal mają tą fikcję pokazywać? Dodał, że tam się nie odbywają żadne handle, 
żadne umowy nie są podpisywane. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że 
zmiana formuły targów tej imprezy, była już w zamyśle od kilku lat  Ostała się nazwa, która 
nie jest adekwatna do tego co się dzieje, bo jest to piknik i trzeba to powiedzieć z całą 
odpowiedzialnością.  Powiedział, że propozycje jakie były np., żeby zrobić konferencję, żeby 
zrobić seminaria ogólnopolskie, żeby poszerzyć w sensie liczbowym i geograficznym 
uczestników. Kusili się nawet o policzenie ile transakcji zostało zawartych. Idea była taka, żeby 
skontaktować producentów z potencjalnymi odbiorcami, przetwórcami i I Targi Papryki tę rolę 
spełniały. Później natomiast przerodziło się to w piknik. Uważa, że to czas, aby pomyśleć o 
nowej formule, zachowując jak najbardziej ideę i imprezę kontynuować. 
 
Członek Zarządu Zdzisław Mroczkowski powiedział, że nie ulega wątpliwości to, że trzeba 
to szybko poprawić i rozmawiać z Wójtem Przytyka. Targi Papryki kojarzą z producentami z 
wystawcami i takie powinny być. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że produkcja papryki 
wzrasta z roku na rok, natomiast nie ma promocji. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka  powiedział, że to nie jest tak, że tu ktoś coś zaniedbał. 
Obiektywnie rynek, handel odbywa się w inny sposób i też trzeba to przyjąć do wiadomości. 
Powiedział, że jest za tym, aby aktywizować i współpracować z 13 gminami.  
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Przytyk zadania w zakresie kultury w 2019 roku i 
skierował go pod obrady Rady Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad- Rozpatrzenie wniosku Nr 5/2019 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radom zadania 
w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w 2019 roku. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk powiedział, że 
kolejny wniosek dotyczy powierzenia Gminie Miasta Radom zadania w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej w 2019 roku, na które przeznacza się 118.770,00 zł tak jak  to 
było w zeszłym roku. Dodał, że co roku Biblioteka Publiczna występuje  o większe środki. Pod 
koniec roku biblioteka bardzo rzetelnie rozlicza się z tych środków, na co są one przeznaczane. 
Powiedział, że to jest bardzo pożyteczna praca dla nas. Zadania te są wykonywane fachowo 
przez wyspecjalizowaną kadrę. Oczekiwania Biblioteki Miejskiej są zawsze większe, a niżeli 
środki jakie przekazujemy. Poinformował, że pani Dyrektor MBP złożyła zapotrzebowanie 
opiewające na 79 tyś zł większe niż kwota  jaką przekazujemy, ze względu na wprowadzenie 
RODO, wprowadzenie inspektora, na informatyzację, digitalizacje itp. wykazała to w sposób 
bardzo dokumentny i rzetelny na co te pieniądze są potrzebne. Kwota jednak została na tym 
poziomie co w ubiegłym roku. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że biblioteka otrzymała odpowiedź, że 
również w tym roku zadania te uda się zrealizować za takie same środki jak w ubiegłym roku i 
ma nadzieje , że tak będzie. 
 
Członek Zarządu Zdzisław Mroczkowski zapytał czy są jakieś dane statystyczne z MBP?. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk odpowiedział, że 
posiadają bardzo dokładną analizę finansową, ale oczywiście pozostałe dane również mogą być 
dostępne jeśli jest taka potrzeba. Wspomniał, że prowadzenie samodzielnie biblioteki 
powiatowej to koszt 3 razy większy niż przekazywane środki MBP. Dotychczasowe 
rozwiązanie uważa, za bardzo dobre i pożyteczne. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk zapytał jaki jest całkowity koszt utrzymania MBP i jaki 
jest udział procentowy Powiatu?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że nie ma takich danych. Biblioteka 
rozlicza się tylko z tej kwoty jaką otrzymują, ale oczywiście można o to zapytać. 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radom zadań w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej w 2019 roku i skierował go pod obrady Rady Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 12 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 6/2019 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Jedlińsk zadania w 
zakresie kultury w 2019 roku. 
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Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu  Marian Oleszczuk poinformował że 
kolejny wniosek dotyczy powierzenia Gminie Jedlińsk zadania publicznego na organizację 
Powiatowo-Gminnych Dożynek 2019 , na które otrzymują 72.000,00 zł. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w 
sprawie powierzenia Gminie Jedlińsk zadania w zakresie kultury w 2019 roku i skierował go 
pod obrady Rady Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 13 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2019 
Audytora wewnętrznego w sprawie  informacji na temat realizacji Planu kontroli nad 
organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami zastępczymi oraz placówkami 
opiekuńczo- wychowawczymi. 
 
Poproszono do omówienia w/w wniosku, osobę która go przygotowała tj. panią Dorotę 
Budzyńską – audytor wewnętrzny.  
Przedłożony wniosek to informacja na temat realizacji Planu kontroli nad organizatorem 
rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami zastępczymi oraz placówkami opiekuńczo-
wychowawczymi. 
 
Audytor wewnętrzny Dorota Budzyńska poinformowała, że w ubiegłym roku po raz 
pierwszy była dokonywana kontrola. Została przeprowadzona w pięciu rodzinach zastępczych 
zawodowych, niezawodowych i spokrewnionych. Kontrola polegała na tym, że przy pomocy 
specjalistów, rodziny odwiedza się w domu, gdzie przeprowadza się ankietę dotyczącą 
informacji materialnej i bytowej o rodzinie. W czasie takiej kontroli rodziny wskazywały, że 
otrzymują na bieżąco konkretną pomoc przez koordynatorów z Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie. Dzieci przebywające w tych rodzinach wypowiadają się bardzo pozytywnie o 
pobycie. Otrzymują w nich wsparcie, rodziny są zainteresowane ich problemami jak również 
osiągnięciami w nauce. Dzieci przebywające w rodzinach są w różnym wieku zarówno 
nastolatki jak również dzieci małe zabrane prosto ze szpitala oraz 3-4 latki, które jeszcze 
samodzielnie nie potrafią się wypowiedzieć. Z zachowania ich widać, że swobodnie się czują 
w tych domach, traktując opiekunów jak rodziców.  W niektórych przypadkach jest to dość 
kłopotliwe, w związku z funkcjami rodziny zastępczej gdzie muszą przygotować szczególnie 
dzieci małe na pobyt w rodzinach adopcyjnych. To przywiązanie dla obu stron jest bardzo 
emocjonalne.  
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk zapytał w jaki sposób były typowane  rodziny do takiej 
kontroli? 
 
Audytor wewnętrzny Dorota Budzyńska odpowiedziała , że na zasadzie prostego losowania, 
oczywiście konsultowała też z PCPR. Dodała, że w kontroli uczestniczyły wszystkie typy 
rodzin. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk zapytał, czy Komisja zawiadamia o terminie kontroli 
daną rodzinę?. 
 
Audytor wewnętrzny Dorota Budzyńska odpowiedziała , że zostaje wysłane zawiadomienie 
na tydzień przed planowaną wizytą w danej rodzinie. Koordynator,  jeździ z ”zaskoczenia”.  
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Wicestarosta Radomski Roman Frąk zapytał, czy są sprawdzane szczepienia u dzieci w tych 
rodzinach?. 
 
Audytor wewnętrzny Dorota Budzyńska odpowiedziała, że rodziny raz na pół roku 
dostarczają do PCPR –u zaświadczenia o stanie zdrowia dzieci, wynika to z obowiązku rodziny 
zastępczej. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk zapytał, czy jest taka chwila, czy mogą sami 
porozmawiać z dzieckiem?. 
 
Audytor wewnętrzny Dorota Budzyńska odpowiedziała, że tak, jeśli tylko wiek dziecka 
pozwala na to.  
 
Więcej pytań i uwag nie było. 
Zarząd Powiatu pozytywnie i jednogłośnie zaopiniował informację na temat realizacji Planu 
kontroli nad organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami zastępczymi oraz 
placówkami opiekuńczo- wychowawczymi. 
 Przystąpiono do realizacji punktu 14 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2019 
Audytora wewnętrznego w sprawie  wydania upoważnienia do sprawowania kontroli nad 
organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami zastępczymi oraz placówkami 
opiekuńczo-wychowawczymi oraz zatwierdzenie planu kontroli nad organizatorem rodzinnej 
pieczy zastępczej, rodzinami zastępczymi oraz placówkami opiekuńczo-wychowawczymi w 
2019 roku. 
 
Wniosek dotyczył wydania upoważnienie dla pani Doroty Budzyńskiej, aby sprawowała 
kontrolną nad organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami zastępczymi oraz 
placówkami opiekuńczo-wychowawczymi ora zatwierdzenia planu kontroli na 2019 rok. 
 
Członek Zarządu Zdzisław Mroczkowski zapytał czy to upoważnienie jest jednorazowe czy 
stałe ?. 
 
Audytor wewnętrzny Dorota Budzyńska odpowiedziała, że jest do końca tego roku, na te 
kontrole, które są przewidziane w planie. 
 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 24/2019 w sprawie  upoważnienia pani 
Doroty Budzyńskiej do sprawowania kontroli nad organizatorem rodzinnej pieczy 
zastępczej, rodzinami zastępczymi oraz placówkami opiekuńczo-wychowawczymi i 
zatwierdzenia planu przedmiotowej kontroli  na rok 2019. Stanowi ona załącznik Nr 4 do 
protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 15 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 3/2019 
Audytora wewnętrznego w sprawie  upoważnienia do udziału w kontroli rodzin zastępczych 
dla osób posiadających specjalistyczna wiedzę z przedmiotu kontroli: Pani Renaty Matejek i 
Pani Anny Gadaszewskiej. 
 
Kolejny wniosek  dotyczył upoważnienia osób posiadających wiedzę specjalistyczną  z 
przedmiotu kontroli dla pani Renaty Matejek i pani Anny Gadaszewskiej do udziału w kontroli 
rodzin zastępczych. 
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Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 25/2019 w sprawie upoważnienia do 
udziału w kontroli nad rodzinami zastępczymi i placówkami opiekuńczo-
wychowawczymi. Stanowi ona załącznik Nr 5 do protokołu, oraz uchwałę Nr 26/2019 w 
sprawie upoważnienia do udziału w kontroli nad rodzinami zastępczymi i placówkami 
opiekuńczo-wychowawczymi. Stanowi ona załącznik Nr 6 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 16 porządku obrad- Podjęcie uchwały Zarząd Powiatu w 
sprawie upoważnienia kierowników samorządowych jednostek budżetowych powiatu do 
zaciągania zobowiązań. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że taki projekt uchwały jest 
przygotowywany co roku na początku roku. Upoważnienia te Zarząd Powiatu otrzymał od  
Rady Powiatu w uchwale budżetowej i WPF, to jest przekazanie dalej kompetencji, czyli 
przekazania upoważnienia do zaciągania zobowiązań związanych z ciągłością działania i tak 
Starostwo Powiatowe do kwoty 1.000.000,00 zł, PZDP do kwoty 850.000,00 zł, PUP do kwoty 
350.000,00 zł, a pozostałe jednostki do kwoty 100.000,00 zł. Jest 21 jednostek i jest rozdzielone 
4 mln zł bo tyle jest w uchwale budżetowej. Ponadto są upoważnienia do tych zobowiązań, 
które są związane z przedsięwzięciami w wykazie WPF. Kwoty nie są określone, ponieważ 
każde przedsięwzięcie, a szczególnie zadania drogowe mają określony limit zobowiązań 
wartość w WPF. 
 
Pytań i uwag nie było. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 27/2019 w sprawie upoważnienia 
kierowników samorządowych jednostek budżetowych powiatu do zaciągania zobowiązań. 
Stanowi ona załącznik Nr 7 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 17 porządku obrad- Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie ustalenia planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej na 2019 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że to kolejny dokument, który 
przygotowuje każdego roku w styczniu, jest to konsekwencja ustawy o finansach publicznych, 
które nakłada obowiązek ustalenia planu finansowego  z zakresu administracji rządowej na 
dany rok. To są wszystkie zadania, na które otrzymują dotacje od Wojewody, a które są 
realizowane albo przez Starostwo albo przez jednostki organizacyjne Powiatu. Dodała, że 
przede wszystkim są to składki za osoby bezrobotne, które opłacają, funkcjonowanie 
Państwowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego, Zespołu ds. Orzekania o 
Niepełnosprawności, kwalifikacja wojskowa, Środowiskowy Dom Samopomocy i zadania, 
które realizują w Starostwie a dotyczą geodezji. 
  
Pytań i uwag nie było. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 28/2019 w sprawie ustalenia planu 
finansowego zadań z zakresu administracji rządowej na 2019 rok. Stanowi ona załącznik 
Nr 8 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 18 porządku obrad- Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie przekazania ostatecznych kwot dochodów i wydatków podległym jednostkom powiatu 
radomskiego na 2019 rok. 
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Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że to jest projekt, który też zawsze jest 
przygotowywany na początku roku i ma ścisły związek z uchwałą budżetową na 2019 rok. 
Uchwała budżetowa określa główne kwoty budżetu powiatu, a ta uchwała przyporządkowuje 
plany finansowe dla każdej jednostki organizacyjnej powiatu. Jest to podział i zaczyna się od 
Starostwa, które pokazuje wszystkie dochody jakie osiąga z  tytułu subwencji, udziałów i 
dotacji oraz wydatki, a jednostki pokazane są po kolei w zakresie dochodów własnych i 
planowane wydatki. Na podstawie tej uchwały, zostanie przekazana informacja dyrektorom 
jednostek, aby ustalili plan finansowy i w takich granicach mogą dokonywać wydatków. 
Dodała, że jeśli będą chcieli zrobić cokolwiek innego niż jest przyporządkowane w planie 
muszą wystąpić z wnioskiem do Wydziału Finansowego o przeniesienia między paragrafami i 
wtedy zostanie przygotowana uchwała zawierająca wnioskowane zmiany. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 29/2019 w sprawie przekazania 
ostatecznych kwot dochodów i wydatków podległym jednostkom powiatu radomskiego na 
2019 rok. Stanowi ona załącznik Nr 9 do protokołu.  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 19  porządku obrad- Sprawy różne. 
 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował i zapoznał członków Zarządu z pismem 
znak: OR.0124.16.2018 Burmistrza Iłży, który zwraca się z prośbą o udostępnienie MODN 
działki  przy ul. Jakubowskiego z przeznaczeniem na Urząd Miejski w Iłży.  
 
Zarząd Powiatu po dyskusji zdecydował, że po uzyskaniu opinii Naczelnika Wydziału 
Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości odbędzie się spotkanie Starosty oraz członka 
Zarządu Powiatu Krzysztofa Kozery w budynku MODN z Burmistrzem Iłży, celem 
wypracowania stanowiska. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk poinformował, że 26 
kwietnia br, odbędzie się VIII Edycja Konkursu Gospodarczego Starosty Radomskiego ‘Perła 
Powiatu”. Zwrócił się do członków Zarządu Powiatu z prośbą o zainspirowanie ze swojego 
terenu przedsiębiorców, rolników oraz ewentualne propozycje produktu  roku. Już od 2 stycznia 
br. można składać zgłoszenia do 8 lutego br. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że jest potrzeba zwołania 
nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu. Tematem tej sesji będzie, upoważnienie Starosty 
Radomskiego do reprezentowania i możliwości oddania głosu na Konwencie Starostów w dniu 
17 stycznia br. w Warszawie. Powiedział, że 14 stycznia br. odbędzie się Konwent Mazowiecki, 
który proponuje kandydata z naszego regionu do Konwentu Powiatów Polskich i do 
uczestnictwa w tym właśnie konwencie jest wymagana uchwała podjęta przez Radę Powiatu.  
Po krótkiej dyskusji Zarząd Powiatu poinformował, że sesja nadzwyczajna odbędzie się 14 
stycznia br,. o godz. 16:00. 
  
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski zapytał w jaki sposób Powiat się 
angażuje, jeśli chodzi o szybki internet na terenie powiatu radomskiego w gminach. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk powiedział,  że zaangażowanie powiatu przejawia się 
tym, że odbyło się spotkanie Wójtów z firma, która wygrała konkurs na układanie szybkiego 



13 
 

internetu w naszym powiecie.  Firma ta przedstawiła warunki, oczekiwania oraz udzieliła 
wszelkich odpowiedzi na pytania jakie się pojawiły. Powiedział, że ustalono, że dalsze kontakty 
będą pomiędzy gminami a tą firmą, wymieniono się namiarami kontaktowymi oraz przekazano 
materiały informacyjne. Rolą Powiatu jest podjęcie uchwały na temat wysokości opłat za 
ułożenie w pasie drogowym internetu. Stawki są różne, są też gminy, które na terenie powiatu 
gdzie robi się to bezpłatnie. Są uchwały Rady Gmin m.in. np. Gmina Wolanów, gdzie gmina 
nie narzuca żadnych opłat za zajęcie w pasie drogowym. Dodał, że powiat ma swój cennik, 
który jest dosyć wysoki. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że stąd jego pytanie, 
ponieważ panią Wójt interesuje czy będą ulgi w powiecie?. Powiedział, że gmina podjęła 
uchwałę za zajęcie pasa drogowego nie będzie pobierać opłat, ale nasunęło się pytanie, czy 
powiat będzie pobierał za umieszczenie w pasie drogowym?. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk odpowiedział,  że opłaty za zajęcie pasa drogowego 
pod położeniem sieci światłowodowych może mieć wpływ na to, że firma zrobiła by więcej 
przyłączy. Dzisiaj jest tak, że zależy to od samej gminy oraz zainteresowania gmin zależy, ile 
tych przyłączy będzie. Firma podłączy wszystkim do granicy posesji, natomiast jeśli właściciel 
posesji będzie chciał, żeby wprowadzić mu do domu to wtedy będzie musiał podpisać umowę 
na dwa lata na korzystanie z internetu za ta sama kwotę jaka obowiązuje i jest dostarczana przez 
innych operatorów. Jeśli ktoś nie zechce a zgłosi się , żeby mu dociągnąć do posesji to tak 
będzie, jedynie miejsca oddalone od pasa drogowego wymagają dopłaty. Powiedział, że gdyby 
wszystkie gminy i powiaty zdecydowały się ustalić stawkę zerową, to wtedy 15% więcej firma 
mogła by wykonać tych podłączeń. To jest decyzja indywidualna podejmowana przez powiaty. 
 
 

 
 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Radomski zamknął 7 posiedzenie Zarządu 
Powiatu o godz.10.50. 
 
Protokołowała: 
 
Joanna Kosior 

Zarząd Powiatu: 
 

1. Starosta Radomski-  
Waldemar Trelka……………………..                      

 
2. Wicestarosta -  
Roman Frąk….………………………..                         
 
3. Członek Zarządu –  
Zbigniew Dziubasik……………………………                               

 
4. Członek Zarządu –  
Krzysztof Kozera …………………………..                               
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5. Członek Zarządu - 
Zdzisław Mroczkowski…………………………                                

 
Sekretarz Powiatu – 
Renata Mazur ………………………….                                  

 
Skarbnik Powiatu – 
Joanna Wontorska……………………….                           


